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رئیس هیئت مدیره اتحادیه محصولات کشاورزی:

سیاست های تشویقی وزارت جهاد کشاورزی 
ضد تولید است

یارانه آبان پنج شنبه قابل برداشت است

قیمت بازارنوع سکه
1/110/000سکه تمام طرح جدید
1/095/000سکه تمام طرح قدیم

560/000نیم سکه
294/000ربع سکه

185/000گرمی
110/644هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
3666دلار
4005یورو
4600پوند

1145لیر ترکیه
1002درهم امارات

قیمت سکه و ارز ) به تومان(

اقتصاددان اصلاح طلب:

آقای روحانی از دغدغه های جناحی دست بردارد 
و به فکر اقتصاد باشد

رئیــس هیئت مدیره اتحادیه محصولات کشــاورزی گفت: 
تصمیمات تشــویقی صادرات در وزارت جهاد کشاورزی خلاف 

تولید داخل و در جهت سیاست های وارداتی است.
ســیدرضا نورانی در گفت وگو با نسیم آنلاین اظهار کرد: مشوق های 
صادرات میوه در سال جاری کارشناسی شده نیست، تصویب این موضوع 
که هرکس پرتقال صادر کند می تواند یک کیلو واردات داشــته باشد نیز 
از جمله همین اقدامات کارشناسی نشده است و کاملا با بحث حمایت از 

تولید ملی مغایرت دارد.
وی افزود: در این تصمیم گیری مطرح شده است که بازرگانان در صورت 
صادرات سه کیلوگرم پرتقال و نارنگی می توانند یک کیلوگرم از محصولات 
یاد شده را از تاریخ 15 اردیبهشت تا 15 شهریور سال 1396 وارد کنند، 
این موضوع اثر بسیار نامطلوبی بر روی تولید داخل خواهد گذاشت، زیر 

در این تایم زمانی تولید هم انبوه است و هم متنوع.
نورانــی تاکید کرد: اگر قرار باشــد وارداتی هم صورت بگیرد بهترین 
زمان در فاصله زمانی مابین 15 اســفند تا 15 اردیبهشــت است نه 15 
اردیبهشت تا 15 شهریور، واردات در این زمان هم باید بر اساس کمبودها 

برنامه ریزی شود.
رئیس هیئت مدیره اتحادیه محصولات کشاورزی تاکید کرد: این که 
در عــوض صادرات، واردات را مطــرح کنیم و بگوییم بازار برای بازار کار 
درستی نیست، زیرا صادرکننده یک فرد و واردکننده نیز فرد دیگری است.
نورانی اظهار داشت: یک اقدام کارشناسی دیگر نیز واردات موز در قبال 
صادرات کشمش است، برای من سوال است که اصلا این دو چه ربطی به 
همدیگر دارند. این سیستم ها کاملا غیرکارشناسی است زیرا به این ترتیب 
واردات موز زیاد می شود، در حقیقت می توان گفت که این سیاست های 

تشویقی سیاست های وارداتی و مغایر با حمایت از تولید ملی است.

معاون وزیر جهاد کشاورزی:

عامل گرانی گوشت واسطه ها هستند

تشریفات صادرات در گمرک اینترنتی شد

مدیرکل دفتر کنترل بیماری های طیور سازمان دامپزشکی:

آنفلوآنزای پرندگان 
در کشور مشاهده نشد

بر اساس آمار بانک مرکزی

امسال کمتر از نصف 
بودجه عمرانی تخصیص داده شده است

معاون وزیر جهاد کشاورزی  واسطه ها را باعث افزایش قیمت گوشت 
دانست. 

حســن رکنی در گفت وگو با فارس، در پاسخ به این پرسش که با وجود نرخ 
تورم 9 درصدی، چرا قیمت گوشــت به یکباره 20 درصد افزایش داشــته، اظهار 
داشت: ما در حوزه دام، از مجموع چهار محصول، در سه محصول )شیر، گوشت 
مــرغ و تخم مرغ( خودکفا بوده و نیاز خود را در داخل تأمین می کنیم و در عین 

حال صادرکننده هم هستیم، اما در بخش گوشت قرمز نیاز به واردات است.
معاون وزیر جهاد کشــاورزی با بیان اینکه حدود 820 هزار تن گوشت قرمز 
در کشور تولید می شود، افزود: 70 تا 80 هزار تن گوشت قرمز وارد می شود، اما 
در سال گذشته برای حمایت از تولید داخل و در راستای اقتصاد مقاومتی، تعرفه 
واردات گوشت قرمز را تغییر دادیم و از هر کشوری که پروتکل های بهداشتی ما 

را رعایت کند، امکان واردات وجود دارد.
رکنی تصریح کرد: امسال برای نخستین بار اجازه داده ایم که گوشت به صورت 
گرم از کشورهای همسایه وارد شود، اما نباید فراموش کرد که نوسانات قیمت در 
بازار چندان به تولید برنمی گردد، بلکه افزایش میزان مصرف در مناسبت هایی از 

جمله ماه محرم و عیدقربان بر قیمت ها مؤثر است. 
به گفته معاون وزیر جهاد کشــاورزی در امور دام، قیمت گوشــت در بخش 
تولید افزایش نداشته، بلکه حلقه های واسط تولید و مصرف متأسفانه گاهی فراز 
و نشــیب هایی در قیمت ایجاد می کنند که سودی در جیب دامدار نمی رود، ولی 

از آن طرف به مصرف کننده فشار وارد می شود.
وی صادرات محصولات دامی را بسیار مشکل تر از واردات دانست و گفت: منهای 
پروتکل های بهداشتی و کیفیت، دامپینگ های موجود در بازارهای صادراتی، عرصه 
را برای حضور محصولات تنگ می کند، اما تجار ما با تلاش های بسیار توانستند 
10 درصد از تخم مرغ های تولیدی کشــور یعنی نزدیک به 90 هزار تن را صادر 

کنند و رکورد صادرات در این بخش در سال گذشته رقم خورد. 
معاون وزیر جهاد کشاورزی با اشاره به اینکه تا دو سه سال اخیر سالانه 40 
تا 50 هزار تن مرغ وارد کشور می کردیم، تصریح کرد: اما به جایی رسیده ایم که 
ســال گذشته نزدیک به 70 هزار تن گوشت مرغ را صادر کردیم و امسال هم تا 

آبان ماه بیش از 44 هزار تن گوشت مرغ صادر شده است. 
وی به این نکته هم اشاره کرد که اکنون شیر و لبنیات ایران به 30 کشور دنیا 
صادر می شود و اخیراً هم 2 محموله شیرخشک به روسیه صادر شده است و اکنون 
چهار برند لبنی ایرانی پس از تأیید، محصولات خود را به روسیه صادر می کنند.

تشریفات گمرکی صادرات کالا در گمرک به طور کامل اینترنتی شد 
و اسناد صادراتی مورد نیاز از هفت به سه سند کاهش یافت.

به گزارش فارس به نقل از گمرک ایران، با الکترونیکی شدن مراحل مختلف 
تشریفات صادرات کالا در گمرک، همه عملیات صادرات در بستر اینترنت انجام 

می گیرد.
براین اساس صادرکننده پس از اظهار کالای خود از طریق اینترنت، از گمرک 
درخواســت ارزیابی کالا در محل را نموده و بدون مراجعه حضوری کلیه مراحل 

تشریفات صادرات انجام می پذیرد.
همچنین در صورت نیاز به مجوزهای موردی مراحل انجام کار از طریق پنجره 
واحد مجازی انجام می شود. هم اکنون تمامی تشریفات صادرات در بستر فضای 

مجازی به آدرس اینترنتی www.epl.irica.ir صورت می گیرد.
ایــن اقدام گمرک به دنبال تکمیل پنجــره واحد تجاری در بخش صادرات 
صــورت می پذیرد که به اذعان صاحب نظــران و صادرکنندگان نتایج این طرح 

کاملا موفق بوده است.
گمرک ایران در اقدام دیگری اسناد مورد نیاز برای صادرات کالا را از هفت 

سند به سه سند کاهش داد.
دفتر برنامه ریزی و بهبود فرآیندهای گمرکی در تازه ترین گزارش اعلام کرد: 
این برنامه پیاده ســازی و برخی از تشریفات زاید برای صادرات کالا حذف شده 
اســت. بر اســاس طرح جدید، صادرکنندگان می توانند با حداقل اسناد و بدون 

حضور فیزیکی تشریفات گمرکی کالاهای صادراتی را انجام دهند.
همچنین آماده باش به مسئولان سرویس های صادرات گمرکات برای اجرای 
کامل پنجره واحد مجازی در ادامه برنامه های جدید گمرک برای تسهیل صادرات، 
نشست مسئولان سرویس های صادرات گمرکات سراسر کشور در تهران برگزار شد.

عبدالرضا غلامی مدیرکل دفتر صادرات به تمامی مسئولان صادرات گمرکات 
سراســر کشور برای اجرای کامل پنجره واحد مجازی فرمان آماده باش داد. این 
اقدام در حالی انجام شــد که پیش از این مدیریت هماهنگ مرزی در مرزهای 

زمینی با تصویب کارگروه ذی ربط به گمرک سپرده شده است.
بر این اساس سازمان ها و نهادهای مستقر در مرز که حوزه فعالیت آنها امور 
اقتصادی و بازرگانی اســت و شمار آنها به حدود 10 سازمان می رسد با گمرک 
ایران در جهت رفع مشــکلات و تســهیل تجارت و تســریع عبور محموله های 
تجاری همکاری خواهند کرد و مدیریت واحد مرزی به مدت 3 سال به گمرک 

واگذار شده است.

مدیرکل دفتر کنترل بیماری های طیور سازمان دامپزشکی گفت: بروز 
آنفلوآنزای پرندگان در ایران مشاهده نشده اما مردم از خرید پرنده از 

دستفروشان خودداری کنند.
فرشاد تهرانی در گفت وگو با خبرگزاری فارس، در پاسخ به اینکه با توجه به 
شیوع آنفلوآنزای پرندگان در برخی کشورها از جمله آلمان و مهاجرت این پرندگان 
به ایران، سازمان دامپزشکی چه تمهیداتی اندیشیده، گفت: طرح پایش آنفلوآنزای 
پرندگان از 27 شــهریور آغاز و هفته گذشته به پایان رسید که هیچ گونه موردی 

از آنفلوآنزای پرندگان در کشور مشاهده نشد.
وی در تشریح این طرح خاطرنشان کرد: تمام بازارچه های پرندگان از جمله 
بازار روزها را در شــمال کشــور رصد و نمونه گیری کرده ایم و در مرحله دوم به 
صورت تصادفی از پرندگان روســتاها نمونه گرفته ایم و در مرحله سوم واحدهای 

صنعتی تولیدکننده گوشت مرغ، تخم مرغ و جوجه یک روزه هم رصد شده اند.
مدیرکل دفتر کنترل بیماری های طیور سازمان دامپزشکی با بیان اینکه 1800 
واحد در این طرح بررســی شــده، تصریح کرد: در 35 هزار نمونه سرمی گرفته 
شده که تمام نتایج به دست آمده در مورد آنفلوآنزای پرندگان منفی بوده است.

تهرانی به این نکته اشــاره کرد که پرندگان مهاجر به دلیل پرواز در آسمان 
قابل کنترل نبوده و نمی توانیم شــرایط قرنطینه ای را برای آنها اعمال کنیم در 
نتیجه هر کشــوری حتی کشورهای اروپایی که مدام پایش را انجام می دهند در 
معرض خطر هستند تا حدی که هفته گذشته اعلام شد که در 6 کشور آنفلوآنزای 

پرندگان گزارش شده است.
وی تاکید کرد: مرغداری ها خود باید برای رصد این موضوع حساسیت لازم را 
داشته باشند و علاوه بر رعایت موازین بهداشتی و جلوگیری از هرگونه آلودگی با 
مشاهده تلفات غیرعادی مراتب را به نزدیکترین مرکز دامپزشکی خود اعلام کنند.
این مسئول در سازمان دامپزشکی به شهروندان توصیه کرد تا از خرید پرنده 
از دستفروشــان و دوره گردان خودداری کرده و حتما از جایی خرید کنند که از 

سلامت طیور مطمئن باشند.

یک مسئول صنفی کارگری:

دولت وعده های خود را 
به کارگران عملی نکرد

رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران گفت: دولت در 
شعارهای انتخابی خود وعده هایی برای حل مشکلات کارگران داد 

اما توجهی به مطالبات آنها ندارد.
غلامرضا عباسی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: پس از کار و امنیت 
شــغلی مهمترین مسئله برای کارگران دستمزد است چرا  که به وسیله 

آن امرار معاش می کنند و حداقل های زندگی خود را پوشش می دهند.
وی با اشــاره به وعده های دولت یازدهم در شعارهای انتخاباتی خود 
برای حل مشــکلات کارگران و نشاندن لبخند بر لب های کارگران گفت: 

امروز بسیاری از مطالبات کارگری معطل و بلاتکلیف مانده است.
رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران با اشاره به عدم تصویب 
حق مسکن کارگران افزود: حق مسکن 20 هزار تومانی کارگران دو سال 
است که با وجود تصویب شورای عالی کار بی نتیجه باقی مانده و هیئت 
دولت توجهی به آن ندارد مگر رقم حق مسکن چقدر است که دولت آن 

را تصویب نمی کند؟
عباسی تصریح کرد: در جلســات مزد همه شرکای اجتماعی اعم از 
نماینده دولت، کارگر و کارفرما حضور دارند و وقتی حق مسکن کارگران 
با وجود مقامات وزارتخانه ها و سازمانهای دولتی به تصویب می رسد دولت 

هم باید بپذیرد و به  آن پایبند باشد و همان را به اجرا درآورد.
این مقام مسئول کارگری با اشاره به ترکیب نامتوازن شورای عالی کار 
در جلسه نهایی تعیین مزد، گفت: علیرغم آنکه وزارت کار از سه جانبه گرایی 
حمایت می کند اما جلســات دستمزد هیچگاه بر مبنای سه جانبه گرایی 
واقعــی پیش نرفته و با وجود آنکه نمایندگان کارگران همواره از افزایش 
رقم مزد ناراضی بوده اند اما بناچار مصوبه را امضا کرده اند در حالی که وزن 
شورای عالی کار بیشتر دولتی است و پنج نماینده از دولت و سه نماینده 

از کارفرمایان در برابر ترکیب سه نفره نمایندگان کارگری قرار دارند.

با توجه به محقق نشدن بخشــی از درآمدهای پیش بینی شده در 
قانون بودجه طی شش ماهه ســال جاری، تنها نزدیک به 45 درصد از 
اعتبارات تعیین شده در 6 ماهه ابتدای سال جاری برای طرح های عمرانی 

پرداخت شده است.
به گزارش فارس، بر اساس آمارهای بانک مرکزی از وضعیت بودجه عمومی 
)به اســتثنای درآمدها و پرداخت های اختصاصی( کل درآمدهای دولت در شش 
ماهه اول امســال 58 هزار و 960 میلیارد تومان بوده که نســبت به دوره مشابه 

سال گذشته بیش از 26 درصد افزایش داشته است.
اما نگاهی به بودجه سال 95 نشان می دهد درآمدهای محقق شده که شامل 
درآمدهای مالیاتی و ســایر درآمدها )به غیر از درآمدهای حاصل از فروش نفت، 
فرآورده های نفتی، شــرکت های دولتی و اوراق( است نسبت به پیش بینی بودجه 
برای شش ماهه اول امسال 21 هزار و 240 میلیارد تومان عدم تحقق داشته است.
به همین دلیل کسری تراز عملیاتی به 37 هزار و 870 میلیارد تومان رسیده 

که 9 هزار و 140 میلیارد تومان بیش از پیش بینی شش ماهه بودجه است.
در بخش پرداخت های هزینه های )جاری( در شش ماهه اول امسال 95 هزار 

و 100 میلیارد تومان تخصیص داده شده است.
با توجه به چارچوب های بودجه نویسی، تراز عملیاتی بودجه )کسری بودجه( 
منفی 37 هزار و 870 میلیارد تومان است در حالی که پیش بینی بودجه در شش 

ماهه اول امسال منفی 28 هزار و 730 میلیارد تومان بوده است.
کل درآمدهای وصول شده در بخش واگذاری دارایی های سرمایه ای 24 هزار 
و 680 میلیارد تومان بوده که نسبت به پیش بینی شش ماهه بودجه 15 هزار و 

600 میلیارد تومان عدم تحقق داشته است.
درآمد واریزی به حساب خزانه بابت فروش نفت و فرآورده های نفتی 24 هزار 
و 510 میلیــارد تومان بوده که از این رقم 17 هزار و 620 میلیارد تومان درآمد 

حاصل از فروش نفت خام بوده است.
اعتبار پرداخت شــده تا پایان شهریورماه برای طرح های عمرانی 13 هزار و 
230 میلیارد تومان درج شــده است. کل بودجه در نظر گرفته شده برای بخش 
عمرانی در جاری 57 هزار و 480 میلیارد تومان و در شــش ماهه اول امســال 
29 هــزار و 290 میلیارد تومان بوده که نســبت بــه عملکرد 6 ماهه 17 هزار و 
میلیارد تومان کمتر است؛ به عبارت دیگر نزدیک به 45 درصد رقمی که باید   60

پرداخت می شد، تخصیص پیدا کرده است. )یعنی کمتر از نصف(.

یارانه نقدی ماه جاری ســاعت 24 چهارشنبه 26 آبان ماه به 
حساب سرپرستان خانوار واریز می شود و پنج شنبه قابل برداشت 

است.
به گزارش ایســنا، پرداخت یارانه آبان ماه، شصت و نهمین مرحله از 
توزیع یارانه های نقدی از ســال 1389 تاکنون را رقم خواهد زد. در این 
مرحله نیز به روال شــش سال گذشــته به ازای هر نفر 45 هزار و 500 
تومان به حساب سرپرستان خانوار واریز می شود. یارانه آبان ماه ساعت 24 

چهارشنبه 26 آبان ماه واریز و پنجشنبه قابل برداشت است.
یارانه های نقدی هر ماه حدود 3500 میلیارد تومان هزینه برای دولت 
در بــر دارد که در حال حاضر حدود 75 میلیون نفر به طور ماهانه یارانه 
نقدی دریافت می کنند. این در حالی اســت کــه با وجود تکلیف قانون 
بودجه در چند ســال گذشته برای حذف اقشــار پردرآمد و به ویژه سه 
دهــک درآمدی بالای جامعه بر اســاس آنچه که دولت اعلام کرده فعلا 
تصمیم در این مورد نداشــته و حذف ســه دهک در دستور کار نیست. 
نوبخت رئیس سازمان برنامه و بودجه نیز اخیرا تاکید کرده که یارانه هیچ 

قشر کم درآمدی حذف نخواهد شد.

ایمیــدرو  مدیرعامــل 
گفت: دولــت باید دقت کند 
کوچک  تولیدکننــدگان  که 
و متوسط ســنگ آهن دچار 
مشکل نشوند و به معدن کاران 
کوچک و متوسط یاری برساند.

مهدی کرباسیان در گفت وگو 
درباره  فــارس  خبرگــزاری  بــا 
وضعیت تولیــد در حوزه معدن و 
صنایع مربوط بــه آن اظهار کرد: 
شرکت های بزرگی مانند گل گهر 
و چادرملو ســال ها ســنگ آهن 
صادر می کردند و این موجب شد 
بتوانند کارخانه های کنســانتره و 
گندله و حتی کارخانجات فولادی 
البته صادرات مواد  احداث کنند. 

معدنی خام نباید ادامه  داشته باشد 
که خوشــبختانه الان پروژه های 
نیمه تمام کنســانتره و گندله به 
همچنین  می رســد.  بهره برداری 
تا  کارخانــه آهن اســفنجی که 
افتتاح خواهد شد  روزهای آینده 
و این موجب می شــود که دیگر 
برای صادرکننده صادرات مواد خام 
عقلایی نباشد؛ ولی زمان محدود 
اســت و دولت باید دقت کند که 
تولیدکنندگان کوچک و متوسط 

سنگ آهن دچار مشکل نشوند.
وی درباره راهکارهایی که دولت 
باید به کار ببندد تا تولیدکنندگان 
کوچک با مشــکل مواجه نشوند 
گفت:  اولین توصیه این اســت که 

اصرار داریم خودشان کنسرسیوم 
شوند و هزینه های قیمت تمام شده 
خودشان را کاهش بدهند به خاطر 
اینکه هزینه های ثابت شان بالا است 
و تولیدکنندگان بزرگ سنگ آهن 

و حتی کارخانجات کنسانتره باید 
قراردادهای بلندمدت ببندند و به 
آنها تضمین بدهند که جنس آنها 
را می خرنــد و در کنار این، دولت 
هم باید کمک کند که معدن کاران 

کوچک و متوسط منافعشان تأمین 
بشود.

مدیرعامــل ایمیــدرو درباره 
تاثیر افزایش قیمت سنگ آهن بر 
صادرات سنگ آهن و رونق صنایع 
فلزی، گفت: یکی از محورهایی که 
رهبر معظم انقــلاب بر آن تاکید 
کردند بحث اقتصــاد مقاومتی و 
است.  خام فروشــی  از  جلوگیری 
جلوگیــری از خام فروشــی ابعاد 
مختلفی دارد و اولین بعد آن این 
است که ارزش افزوده بالاتری برای 
اشتغال  ایجاد می شــود و  کشور 
ایجاد می کند. این مســئله فقط 
در حوزه ســنگ آهن نیست بلکه 
در کل حوزه ها این سخن رهبری 

یک بحث راهبردی و اساسی است.
کرباســیان افزود: در حقیقت 
با ظرفیت های خوبی که کشور ما 
در حوزه معدن و حوزه سنگ آهن 
وجــود دارد وقتی ممــزوج با گاز 
شود، می توانیم بگوییم که یکی از 
محوری ترین تولیدکننده های فولاد 

در دنیا خواهیم شد.
میلیارد  وی با بیان اینکه به 30 
حــوزه  در  ســرمایه گذاری  دلار 
معادن و صنایع معدنی نیاز داریم 
خاطرنشــان کرد: در حوزه تولید 
آهن اســفنجی ما کاملا خوداتکا 
هســتیم و فقط در حوزه فولادی 
بعضی از ماشین آلات را باید وارد 

کنیم.

مدیرعامل ایمیدرو:

دولت تولیدکنندگان کوچک و متوسط سنگ آهن را دچار مشکل نکند

برنامه  کمیســیون  عضو 
و بودجه گفــت: گزارش های 
بودجه نشان می دهد که درآمد 
نفت امســال وجود داشته و 
10 میلیــارد دلار از پول های 
بلوکه شده به کشور بازگشته 

است.
در  حاجی دلیگانی  حسینعلی 
گفت وگــو با خبرگزاری فارس در 
مورد اینکه به نقل از رئیس جمهور 
گفته شده در سه ماهه اول امسال 
که درآمد نفت وجود نداشته اظهار 
نشــان  بودجه  گزارش های  کرد: 
می دهــد که درآمــد نفت وجود 
داشته و کشــور نیز بر اساس آن 

اداره شده است.
وی تاکید کرد: در حال حاضر 

10 میلیارد دلار از پول های بلوکه 
شده به کشور بازگشته و لازم است 
دولت در این رابطه شفاف ســازی 
کند. در نامه ای به دیوان محاسبات 
خواسته ام تا در این راستا گزارش 
مطلوبــی از نحــوه هزینه کرد و 

وضعیت آن ارائه دهد.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه 
مجلس با اشاره به وضعیت لایحه 
بودجه سال 96 و پیش بینی قیمت 
نفت اظهار داشت: فکر می  کنم اگر 
را  بتواند هزینه های جاری  دولت 
کم کند و مالیات و سود شرکت ها 
برای هزینه های جاری بگذارد  را 
و در کنــار آن پــول نقد را صرف 
طرح های عمرانی کند، نفت را با 
هر قیمتی بفروشد مشکلی برای 

کشور وجود نخواهد داشت.
حاجی دلیگانی به قیمت جهانی 
نفت اشــاره و تصریح کرد: به نظر 
می رســد رقم 40 دلار در لایحه 
بودجه 96 منطقی و مناسب باشد 
زیرا در بودجه امســال نیز همین 

ارقام پیش بینی شده است.
وی با تاکید بــر اینکه برخی 
هزینه های دولــت باعث افزایش 
هزینه های جاری می شود، عنوان 
کرد: این مباحث با کوچک سازی 
دولت در تناقض اســت مثلا یکی 

از پیشــنهادات جدید این بود که 
اورژانس کشور در تمامی استان ها 
اداره داشــته باشد و یا اینکه چرا 
باید وزارت راه و شهرســازی، دو 
اداره راه و شهرســازی و راهداری 
در استان ها داشته باشد. بنابراین 
مشاهده می شود در بخشی از بدنه 
دولت تناقضاتی وجــود دارد که 
بی پروا به دنبال توسعه ساختار و 
فرآیندهای اداری است و بخشی 
دیگر نیز به دنبال کوچک سازی و 
کاهش هزینه های جاری می گردد.
حاجی دلیگانــی افزود: برخی 
از بخشــنامه ها که یکــی از آنها 
مربوط به معاون اول رئیس جمهور 
است باعث افزایش ضریب حقوق 

مسئولان ستادی دستگاه ها شد.

این نماینــده مجلس با بیان 
اینکه توازن مالیات با هزینه های 
جاری احســاس نمی شود، گفت: 
وزارت اقتصاد گزارش های بودجه 
را مرتــب ارائه می دهد و از لحاظ 
درآمدی، افزایش قابل ملاحظه ای 
نسبت به سال گذشته وجود دارد 
اما منابع به میزان کافی نیست و در 
حقیقت درست مدیریت نمی شود.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه 
مجلــس در مورد اینکــه به نقل 
از رئیس جمهــور گفته شــد در 
ســه ماهه اول امسال درآمد نفت 
وجود نداشته اســت، تاکید کرد: 
گزارش های بودجه نشان می دهد 
که درآمد نفت وجود داشته و کشور 

نیز بر اساس آن اداره شده است.

برخلاف آنچه ادعا می شود

حاجی دلیگانی: دولت امسال 10 میلیارد دلار درآمد نفتی آزاد شده داشته است

شبکه اطلاع رسانی راه دانا با 
انتشار اصلاحیه یک خبر نوشت: 
اخراج 280 کارگر شرکت برفاب 
پــس از بازدید نعمت زاده بود نه 

جهانگیری.
به گــزارش راه دانا؛ در خبر این 
شبکه اطلاع رســانی با عنوان »280 
کارگر یک واحد تولیدی پس از بازدید 
جهانگیری از این شرکت اخراج شدند،  
زبان ها فقط مقابــل دوربین قیچی 

شدند.« اصلاحاتی صورت گرفت.
مبنــای این گــزارش اظهارات 
کارگران  اخراج شده از شرکت برفاب 
قرار گرفته بود که پس از بررسی اسناد 
و مدارک موجود این خبر تایید شد. 
اما برخی از رسانه ها به اشتباه حضور 
آقای جهانگیری در شــرکت را اعلام 
کرده بودند که پس از بررســی های 
صورت گرفته مشخص شد جهانگیری 
از این واحد تولیدی بازدیدی نداشته 
است و این رسانه ها به اشتباه این خبر 

را منتشر کرده اند.
این گزارش، نعمت زاده  براساس 
وزیــر صنعت، معدن و تجارت از این 
کارخانه بازدید کــرده و خط تولید 

جدیــدی را افتتاح کرده اســت که 
اخــراج این کارگران بعــد از بازدید 
آقای نعمت زاده صورت گرفته است 

نه آقای جهانگیری.
بر همین اســاس خبر به صورت 

زیر اصلاح می شود:
طی چند روز گذشــته، اسحاق 
جهانگیری در سفر یک روزه خود به 
استان چهار محال و بختیاری سه واحد 
تولیدی در این استان را افتتاح کرد.

در این سفر چیت چیان وزیر نیرو 
نیز معاون روحانی را همراهی می کرد 
و در سفری جداگانه نعمت زاده وزیر 
صنعت نیز از برخــی از کارخانجات 
تولیدی این اســتان نیز بازدیدهایی 
داشته اســت. رونمایی از محصولات 
جدید شرکت برفاب و بازدید از خط 
تولید این کارخانــه یکی از اقدامات 

نعمت زاده بوده است.
وزیر صنعت در شرکت برفاب اگر 
چه قول هایی مبنی بر رفع مشکلات 
این کارخانه تولیدی و حمایت از حقوق 
تولید کنندگان در بخش خصوصی داده 
بود اما با خروج وی تمام امید کارگران 

این شرکت ناامید شد.

تنهــا چنــد روز بعــد از بازدید 
نعمــت زاده از ایــن کارخانه، بالغ بر 
140 نفر از کارگران و سرپرســتان 
این کارخانه اخراج شدند؛ در حالی که 
این تعداد از کارگران اخراج می شوند 
که در مرحله بعدی 140 نفر دیگر از 

کارگران این شرکت اخراج شده اند.
بعد از اخراج این تعداد نیرو برخی 
از بخش هــا به حالــت نیمه تعطیل 
درآمده و برخی دیگر نیز عملا تعطیل 

شده اند.
ایــن در حالی بود که نعمت زاده 
در حاشــیه بازدید از کارخانه برفاب 
شهرکرد اظهار داشته بود در راستای 
کمک به صنایع کوچک و متوســط 
با پرداخــت 108 هزار میلیارد ریال 
تســهیلات اقتصاد مقاومتی، فعالیت 

این واحدها  از سر گرفته می شود.
به گفته وی، تمرکز این وزارت خانه 
به جــای پرداخــت تســهیلات به 
واحدهای تولیدی مشکل دار در آینده 
به سمت نظارت بر فعالیت واحدهای 
دریافت کننده تسهیلات خواهد بود تا 

تولید و اشتغال رونق گیرد.
نعمت زاده تصریــح کرد: مطابق 

پیش بینی های اولیه 16 هزار میلیارد 
ریال در ســال جاری اعتبار اقتصاد 
مقاومتی برای خروج از رکود طرح های 

صنعتی برآورد هزینه شده است.
شــاید عدم پرداخت تسهیلات 
بهانــه ای برای مدیران برفاب شــده 
است تا کارگران خود را اخراج کنند.

واحد تولیدی برفاب در سال های 
گذشته با تولید روزانه 2500 محصول 
در حوزه لوازم خانگی از جمله کولر، 
آبگرمکن، بخــاری، یخچال و فریزر 
توسط 1550 نیروی شاغل، توانسته 
بــود بیشــترین میزان اشــتغال در 
میان واحدهای صنعتی در اســتان 
چهارمحــال و بختیــاری  را به خود 
اختصاص بدهد اما در سال های اخیر 
با تعدیــل برخــی از نیروهای خود 
از ظرفیت تولیدی  نتوانسته اســت 
خود به آن گونه که شایســته اســت 

استفاده کند.
ایــن واحدتولیدی نــه تنها نیاز 
داخل کشــور را تامین می کرد بلکه 
به عنوان یــک کالای پرمخاطب به 
کشورهای همســایه نظیر عراق نیز 
صادر می شــد؛ اما در سال های اخیر 

و بعــد از حمایت نشــدن از ســوی 
مســئولان به ســمت نابودی پیش 

رفته است.
مســئولین در حالی سه کارگاه 
تولیــدی در نقــاط دیگر از اســتان 
چهارمحال را افتتاح کردند که بخشی 
دیگر از واحدهای تولیدی با مشکلات 
دســت و پنجه نرم کرده و اقدام به 

تعدیل نیرو کرده اند.
یکی از کارگران اخراج شــده از 
این کارخانــه می گوید بعد از خروج 
ما از کارخانه کسی نمی تواند کارهای 
بخش تولیدی ما را انجام دهد و به این 
ترتیب در آینده ای نزدیک این خط از 
کار می افتد که به دنبال آن بخش های 
دیگــر نظیر بخش یخچال ســازی و 

کولرسازی نیز متوقف می شوند.
وی که بالغ بر 10 ســال سابقه 
خدمت در این واحد تولیدی را دارد 
از دیر شدن پرداختی هایشان در سال 
گذشــته گلایه می کند و می گوید: 
وقتی شــنیدیم یکی از مســئولان 
دولتی به بازدید از کارخانه آمده است 
خوشحال شدیم، اما در کمال ناباوری 
یک روز بعد از این بازدید، تعدادی از 

ما را اخراج کرده و به ما فرم تســویه  
حساب داده اند.

این کارگــر کارخانــه برفاب از 
دغدغه همــکاران خود کــه اخراج 
شده اند هم سخن می گوید که برخی 
از آنها حتی 28 ســال سابقه کاری 
داشــته و دو ســال دیگر بازنشسته 
می شدند که متاسفانه مورد بی مهری 

مسئولین کارخانه واقع شده اند.
اخراج کارگران این واحد تولیدی 
نشان داد که سفرهای متعدد به استان 
چهارمحال و بختیاری بیش از آن که 
بتواند گره ای از مشکلات این استان 
باز کند به نظر می رسد مانوری برای 
انتخابات بوده است؛ چرا که اگر نیت 
دولت حل مشکلات بیکاری و تولید 
داخــل بود، از صنایــع فعال در این 

استان حمایت می کرد.
این اقدامات در حالی اســت که 
در ســال های اخیر تاکیدات زیادی 
بر روی حمایــت از تولیدات داخلی 
صورت گرفته اســت اما عملا دولت 
به دنبال پیگیری سیاست های خود 
مبنــی بر افزایــش واردات کالاهای 

خارجی بوده است.

راه دانا خبر خود را اصلاح کرد

کارگران اخراجی 280 نفرند نه 140 نفر، بازدید کننده نعمت زاده بود نه جهانگیری

یک اقتصاددان اصلاح طلب 
از  باید  گفت: آقــای روحانی 
دســت  جناحی  دغدغه های 
اقتصاد  بقای  فکر  به  و  بردارد 

کشور باشد.
به گــزارش »نســیم آنلاین« 
اقتصــاددان  مؤمنــی  فرشــاد 
اصلاح طلب مجدداً از دولت یازدهم 
انتقاد کرد و گفت: مسئله اساسی 
این است که همه افرادی که دل در 
گرو نظام جمهوری اسلامی و بقای 
ایران دارند و در ساختار قدرت نیز 
دارای جایگاهی هستند، باید دست 
به دست یکدیگر داده و برای نجات 
ایران اختلاف ها و تعارض  اقتصاد 
منافع با یکدیگر را لااقل به صورت 
موقتی کنار بگذارند و به هم کمک 
کنند تــا از طریق یــک بازآرایی 
سیســتمیک در ســاختار نهادی 
بتوانیم به ســمت رشد با کیفیت 
حرکت کنیــم. رئیس جمهور در 
این 6 ماه کاری که می تواند انجام 

دهد بستر نهادی و فکر این حرکت 
یعنی رشد با کیفیت را فراهم کنند. 
او باید از دغدغه های جناحی و تک 
ساحتی دســت برداشته و با یک 
رویکرد فراگیر ملی بستری را فراهم 
کند که توافق بر سر بقای اقتصاد 

کشور هرچه زودتر فراهم شود.
وی تصریح کرد: برای رسیدن 
به رشــد با کیفیت دو پیشــنهاد 
دارم. نخست اینکه همه خطاهای 
راهبــردی کــه در فرایند تدوین، 
تصویب و ارســال لایحــه برنامه 
ششم از ســوی دولت به مجلس 
صورت گرفته، اصلاح شود. هر چه 
ســریع تر یک فراخوان ملی داده 
شود برای اینکه سند برنامه ششم 
یک سند توسعه ای با کیفیت شود. 
بنابرایــن توجه رئیــس جمهور و 
رئیــس مجلس را به این مســئله 
جلب می کنم کــه رئیس محترم 
سازمان برنامه و سخنگوی دولت هر 
بار که در معرض هر نقدی نسبت 

به لایحه های بی کیفیت برنامه قرار 
می گیرند، ماجراها را به سند برنامه 
ارجاع می دهند، در حالی که این 
سند برنامه مبنای قانونی ندارد و آن 
را می توان در حد گزارش ضعیف 
کارشناســی ارزیابی کــرد که در 
سازمان برنامه تهیه شده است. این 
سند در دانشگاه علامه طباطبایی 

مورد بررسی قرار گرفت.
این اقتصاددان گفت: این نگاه 
و تحلیل اجمالــی حکایت از این 
امر مهم دارد که این سند به طرز 
غیرمتعارفی از انبوهی از ضعف های 
تجربه شــده در تاریخ برنامه ریزی 
ایران برخوردار اســت. سند برنامه 
ششــم در مجموع حــاوی 294 
هدف کلی، 654 راهبرد و 1551 
سیاســت کلی است و هر فرد که 
الفبای توســعه، حــدود ظرفیت 
اجرایی کشور و میراث به جا مانده 
از دولت احمدی نــژاد را بداند، به 
ســهولت متوجه می شود پیگیری 

همه این اهداف کلــی، راهبردها 
و سیاســت ها برای یک دوره پنج 
ســاله و حتی برای یک دوره 50 
ساله غیر ممکن اســت. بنابراین 
همه ارجاع های تبلیغاتی به سند 
ششم توســعه از سوی سخنگوی 

دولت مبنا و اساسی ندارد.
مؤمنی افزود: سخنگوی دولت 
در نخســتین مصاحبه خود پس 
از ابلاغ سیاســت های کلی برنامه 
ششم تصریح کرد: »اگر قرار باشد 
طی سال های برنامه ششم به طور 
متوسط یک رشد هشت درصدی 
اتفاق بیفتد، برآوردهای ســازمان 
برنامــه بیانگر آن اســت که باید 
حداقل هزار میلیــارد دلار صرف 
ســرمایه گذاری در این چند سال 
شود« که این خود به نحوی تلاش 

برای تعویق به محال است.
وی تصریح کرد: سند برنامه را 
از زاویه اقدامات و فعالیت هایی که 
در سند مذکور اجرای آن ضروری 

اســت ولی برای آنها برآوردی از 
منظــر منابع ریالی و ارزی صورت 
نگرفت ارزیابی کردیم. ملاحظه شد 
که در مجموع برای پیگیری اهداف 
سند برنامه حداقل برای یک دوره 
پنج ساله دو هزار میلیارد دلار ارز 

مورد نیاز خواهد بود.
بنابراین از منظر افراط بر تعداد 
اهداف راهبردها و سیاست ها و نیز 
از منظر تجهیــز این میزان منابع 
ارزی ناممکن است. بنابراین آنچه 
از سوی دولت به عنوان یک سند 
برنامه عرضه شده است، یک سند 
کاملاً فاقد اعتبار علمی و مطلقاً غیر 
قابل تحقق است. از این رو توصیه 
راهبردی ما به رئیس جمهور این 
است که از همه ظرفیت های موجود 
فکری کشور از طریق یک فراخوان 
ملی و فراجناحی کمک گرفته شود 
تا بتــوان یک برنامه میان مدت با 

کیفیت تهیه کرد.
این اقتصاددان ادامه داد: بینش 

حاکم بر دولــت در زمینه جذب 
سرمایه های خارجی باید دستخوش 
تحولات بنیادی شود و این تحول 
بنیــادی ناظر بر چند جهت گیری 
اصولی اســت. جهت گیــری اول 
این است که رئیس جمهور و تیم 
دولت باید بــه این تجربه تاریخی 
جهانی اهمیت بیشتری دهند که 
در کل قرون نوزدهم و بیستم حتی 
یک تجربه موفق در زمینه جذب 
سرمایه خارجی وجود ندارد، مگر 
اینکه آنها قبلًا توانســته باشند از 
موفقیت ها و ظرفیت های سرمایه 
انســانی و مادی داخلی به شکل 
بــا کیفیت و ثمربخش اســتفاده 
کرده باشــند. تا زمانی که کشور 
رتبه هــای اصلی خود را در جهان 
در تراز سرمایه های انسانی و مادی 
به دســت نیاورد، محال است که 
بتوانیم با ساختار نهادی کنونی به 
صورت کارآمد از سرمایه خارجی 

نیز استفاده کنیم.

یک فعال بازار ســرمایه 
بورس  سازمان  چون  گفت: 
سیاست تنبیهی قدرتمندی 
ندارد لذا ناشــران متخلف 
ادامه  خود  کار  به  می توانند 

دهند.
محمودرضا خواجه  نصیر در 
گفت وگو با فارس یادآور شــد: 
توقف نمادهای بورســی از آن 
بازی هایی است که وقتی شروع 
شود، پایان آن مشخص نیست، 

نمادی که بسته شود و باز نشود، 
به درد نمی خورد، اگر به این فکر 
می کنیم کــه نماد را می بندیم، 
باشد مشــخص کنیم، این نماد 
باید مثلا بیست و چهار ساعت 
یا هفتاد و دو ســاعت تحت هر 
شرایطی باز شود؛ به عبارت دیگر، 
توقف نماد اجتناب ناپذیر است، 
اما باید برای باز شدن نماد، برنامه 

مشخص داشته باشیم.
حــال  در  داد:  ادامــه  وی 

حاضر نیز مشــکل بازار متوقف 
شدن نماد نیست، بلکه متوقف 
مانــدن آن اســت، باید بگوییم 
یک شرکتی نیاز به شفاف سازی 
دارد، باید متوقف شود؛ هر آنچه 
که می توانید شفاف  سازی  کنید، 

نه هر آنچه در دست دارید.
خواجه نصیر با اشاره به وجود 
مواردی که ابهامات اساسی دارد 
و با ریسک سرمایه گذاری بالایی 
برای ســرمایه گذار همراه است، 

گفــت: در این موارد ســازمان 
می توانــد نمادهــا را متوقف یا 
معلق کند و یــا حتی از بورس 
خارج کند، اما ایــن موارد باید 

استثنا باشد.
وی افزود: سازمان بورس باید 
تعیین کند تعداد این نمادها نباید 
از مثلا 5 درصد کل بازار بیشتر 
شود و بداند توقف نماد، داروی 
تلخی است که گاهی مجبور است 
آن را برای حفظ بازار بنوشد، اما 

باید بداند کــه دز این دارو باید 
خیلی خیلی کم باشد.

داد:  ادامــه  نصیر  خواجــه 
ســازمان بورس بایــد ضمانت 
افزایش دهد،  را  اجرایی خــود 
تا ناشــران جرئت ارائه اطلاعات 
ناقــص یــا ضعیف را نداشــته 
باشــند؛ البته خودش نباید در 

بازار مداخله کند.
مدیر ســابق نظارت بر بازار 
سهام بیان کرد: مهم ترین مسئله 

سازمان بورس این است که چون 
ضمانــت اجرا و سیاســت های 
تنبیهی قدرتمندی ندارد، ناشران 
متخلف می تواننــد به کار خود 
ادامه دهنــد؛ کمبود قدرت در 
بخش ضمانت اجرایی برخورد با 
ناشران متخلف نباید با توقف نماد 
جبران شود؛ باید روزی فرا برسد 
که هیچ نمادی متوقف نشود و 
هیــچ مدیری اطلاعات ناقص یا 

ضعیف منتشر نکند.

یک فعال بازار سرمایه:

متخلفان بورسی به دلیل ضعف سازمان بورس به کار خود ادامه می دهند


